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P r o t o k ó ł   Nr XVII/2025 

z XVII sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 16 czerwca 2025r. w świetlicy 

OSP w Bliżynie. 

___________________________________________________________________________  

 

Na ustawowy skład 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

1) Jerzy Żmijewski – Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego 

2) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

3) Michał Jędrys – Sekretarz Gminy Bliżyn 

4) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

5) Monika Ceglińska – obsługa prawna UG 

6) Anna Rokita-Cel – wz. obsługa Rady 

7) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

8) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn  

9) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał 

    podjętych na ostatniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Bliżyn. 

5a.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Bliżyn.  

5b.Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bliżyn. 

6. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

7. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Siedemnastą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Sławomir 

Młodawski - Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Wiceprzewodniczący Rady poinformował zebranych, 

że w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że zaproponowany porządek obrad sesji 

wszyscy otrzymali, dlatego zapytał czy są do niego uwagi.  

Nie zgłoszono żadnych uwag ani wniosków do porządku obrad w związku z czym 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad jego przyjęciem.  

Za przyjęciem porządku obrad XVII sesji Rady Gminy Bliżyn głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad XVII sesji 

został przyjęty przez Radę. 
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Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XVI sesji Rady Wiceprzewodniczący 

Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem protokołu obrad sesji. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XVI sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu  

29 maja 2025r.  głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym protokół z XVI sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatniej sesji (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Przystępując do punktu 4 porządku obrad sesji interpelacje i zapytania złożyli na piśmie 

radni: 

Katarzyna Cedro-Lisowska  

1. W imieniu mieszkańców Gminy Bliżyn proszę o wyjaśnienie i ustosunkowanie się do 

informacji, jakie panują w przestrzeni publicznej naszej gminy odnośnie planowanego 

umieszczenia dużej grupy uchodźców na terenie nieczynnego ośrodka „Jesienne Liście”. Te 

nieoficjalne wiadomości są dość często przekazywane dalej bez wyjaśnienia oraz wzbudzają 

niepokój wśród mieszkańców. Jednocześnie proszę o umieszczenie oficjalnego wyjaśnienia tej 

kwestii na stronie internetowej gminy oraz w mediach społecznościowych. 

2. W imieniu mieszkańców gminy Bliżyn oraz działając w interesie Urzędu Gminy proszę  

o wyjaśnienie sytuacji, jaka została przedstawiona i nagłośniona na portalu społecznościowym 

Facebook i dotyczy szczeniaka, który został odebrany od bezpańskiej matki oraz przekazany 

do adopcji. Z zamieszczonych informacji oraz zdjęć wynika, że szczenię było za małe, by 

oddzielać je od matki i przekazywać do adopcji, a sama komunikacja pomiędzy Panią opisującą 

całe wydarzenie i oferującą swoją pomoc w tej sprawie, a urzędnikami pozostawia wiele do 

życzenia. Proszę o ustosunkowanie się do tej sytuacji. Nadmieniam, iż przedstawiona 

informacja spotkała się z dużym zainteresowaniem i oburzeniem obserwatorów, a wynika z niej 

jednocześnie, że wspomniana Pani została zignorowana, na co Urząd Gminy nie może sobie 

pozwolić i co godzi w nasz wspólny wizerunek. 

Damian Garbala 

1. Na podstawie z art. 24 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, działając 

w imieniu mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z pytaniem na jakim etapie jest 

zabezpieczenie schodów przy drodze krajowej DK 42 na wysokości posesji nr 96. Interpelację 

w tej sprawie składałem na sesji 18.12.2024r. 

2. Na podstawie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, 

działając w imieniu mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o interwencję do PGE 

Dystrybucja S.A. oddział Skarżysko -Kam. i wyjaśnienie problemu jakim są długie awarie linii 

energetycznej przy ul. Kościuszki od nr 1 do 31. Mieszkańcy czują się wykluczeni  

i lekceważeni. Do interpelacji załączam pismo Sołtysa sołectwa Bliżyn wraz z mieszkańcami. 

3. Na podstawie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, 

działając w imieniu mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o przekazanie do 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Rejon Starachowice Obwód drogowy 

Skarżysko Kam. wniosku o naprawę ubytku w drodze krajowej DK 42, krawężnika oraz 

uszkodzonego chodnika na wysokości wjazdu na parking przy Parafii św. Ludwika w Bliżynie, 

ul. Kościuszki 90. Do interpelacji załączam dokumentację fotograficzną. 

4. Na podstawie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, 

działając w imieniu mieszkańców zwracam się do Pana Wójta z prośbą o wykonanie prac przy 

ul. Kościuszki od nr 1 do przejazdu kolejowego polegających na wyczyszczeniu chodnika  
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z wrastającej trawy, wyczyszczeniu rowów z zalegającej, skoszonej trawy oraz udrożnieniu 

przepustów pod wjazdami na posesje. 

Sławomir Młodawski, Szymon Mastalerz, Damian Garbala, Monika Sokołowska, 

Mariusz Szcześniak, Katarzyna Cedro-Lisowska, Edyta Trzebińska-Janus, Paweł 

Osóbka, Zbigniew Domagała 

Interpelacja z prośbą o wypracowanie sposobu odbioru odzieży używanej z terenu Gminy. 

Mieszkańcy Gminy, szczególnie nie posiadający samochodów proszę za naszym 

pośrednictwem o rozwiązanie tej kwestii. 

Wyjaśnień na powyższe interpelacje udzielił Wójt informując, że odnośnie plotek dotyczących 

przebywania uchodźców na terenie nieczynnego ośrodka „Jesienne Liście” jest to nie prawda, 

ale niestety powtarzają się one od wielu lat. Informował na komisjach rady o zamierzeniach co 

do tego obiektu. Niedługo będzie wiadomo jakie są plany i będzie to pozytywna wiadomość 

dla mieszkańców. Jednak uważa, że nie powinno się zajmować plotkami na sesji rady gminy. 

Sprawa szczeniaka, która została nadmiernie rozdmuchana na portalach społecznościowych, 

zakończyła się pozytywnie dla wszystkich zwłaszcza dla szczeniaków. Czwarty szczeniak jest 

w drodze do matki. Reakcja pracownika urzędu była szybka, po otrzymaniu telefonu od 

mieszkańców od razu zareagował i zawiózł szczeniaki do weterynarza.  

Sprawy związane z czystością i przepustami będą realizowane przez pracowników 

gospodarczych urzędu gminy. Interpelacje skierowane do instytucji zewnętrznych zostaną  

przekazane. Odnośnie interpelacji dotyczących schodów przy ulicy  Kościuszki nie ma jeszcze 

odpowiedzi, kiedy przewidują rozwiązanie tego niebezpieczeństwa. Jeśli chodzi o kontenery 

na odzież używaną, to trwają rozmowy z firmą zewnętrzną, która spróbuje przywrócić kilka  

z nich na teren gminy. Jeśli do tego nie dojdzie, to będziemy próbowali rozwiązać tą sytuację 

sami i będziemy szukać rozwiązania.  

Ad. 5 

Przystępując do wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Bliżyn Pan Sławomir Młodawski 

poinformował, że Komisarz Wyborczy w Kielcach IV postanowieniem Nr 224/2025 z dnia  

4 czerwca 2025r. stwierdził wygaśnięcie z dniem 23 maja 2025r. mandatu radnego Radosława 

Bułki, z powodu śmierci. Radny Radosław Bułka pełnił funkcje Przewodniczącego Rady 

Gminy w związku z czym należy dokonać wyboru Przewodniczącego Rady Gminy. 

Poinformował również, że na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r.  

o samorządzie gminnym Rada Gminy wybiera ze swego grona Przewodniczącego Rady Gminy 

bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady, 

w głosowaniu tajnym. W tej sytuacji bezwzględna większość głosów stanowi 8. Zgodnie ze 

Statutem Gminy Bliżyn rada dokonuje wyboru spośród radnych trzyosobowej komisji 

skrutacyjnej, której zadaniem jest obliczenie wyników głosowania tajnego.  

Do składu komisji skrutacyjnej zostali zgłoszeni: 

1) Radna Edyta Trzebińska-Janus zgłosiła Radną Katarzynę Cedro-Lisowską 

2) Radny Tomasz Krupa zgłosił Radną Monikę Dobrowolską  

3) Radny Szymon Mastalerz zgłosił Radną Monikę Sokołowską 

Zgłoszone kandydatki wyraziły zgodę na pracę w komisji. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad zatwierdzeniem składu 

Komisji Skrutacyjnej w osobach: Cedro-Lisowska Katarzyna, Dobrowolska Monika, 

Sokołowska Monika: 

głosów za – 14,  

głosów przeciw – 0,  

głosów wstrzymujących się – 0  

w związku z czym stwierdził, że przedstawiony skład powyższej Komisji został zatwierdzony 

przez Radę. 
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W wyniku ukonstytuowania się Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej została Radna Monika 

Dobrowolska. 

Przystępując do zgłaszania kandydatów na Przewodniczącego Rady Gminy Bliżyn Radny 

Mariusz Szcześniak zgłosił kandydaturę Radnej Anety Smulczyńskiej i przedstawił ją jako 

osobę mądrą, skrupulatną oraz głęboko zaangażowaną z sprawy lokalnej społeczności. 

Posiadającą ogromne doświadczenie w pracy administracyjnej, społecznej i samorządowej,  

od lat działającą na rzecz mieszkańców skutecznie łącząc kompetencje organizacyjne  

z empatią i otwartością na dialog. Ponadto ze względu na długoletnią znajomość z panem 

Sławomirem Młodawskim stworzą dobre warunki do współpracy i uzupełniania się nawzajem. 

Kolejną kandydaturę na Przewodniczącego Rady zgłosił Radny Tomasz Krupa w osobie 

Sławomira Młodawskiego. Ze względu na długi staż w samorządzie oraz to, że prowadził 

kilka sesji i robił to bardzo dobrze jest osobą odpowiednią na to stanowisko.  

Radni: Młodawski Sławomir i Aneta Smulczyńska wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Więcej kandydatur na Przewodniczącego Rady Gminy nie zgłoszono. 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy i przygotowała karty do głosowania. 

Pani Monika Dobrowolska – Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej zapoznała z procedurą 

głosowania. Wyjaśniła, że głosować można tylko na jednego kandydata, stawiając znak „x”  

w kratce obok jego nazwiska. Postawienie znaku „x” w kratce obok nazwisk dwóch 

kandydatów, dopiski lub skreślenia powodują nieważność głosu. Niepostawienie znaku „x” w 

żadnej kratce jest głosem ważnym wstrzymującym się. 

Po przeprowadzonym głosowaniu tajnym, obliczeniu wyników głosowania i sporządzeniu 

protokołu Pani Monika Dobrowolska odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej, z którego 

wynika, że głosów ważnych oddano 14. Zgłoszeni kandydaci otrzymali następującą ilość 

głosów: 

Pan Sławomir Młodawski – 8 głosów za, 

Pani Aneta Smulczyńska – 6 głosów za, 

W związku z czym radny Sławomir Młodawski został wybrany na Przewodniczącego Rady 

Gminy Bliżyn (protokół Komisji Skrutacyjnej w załączeniu). 

Pan Sławomir Młodawski odczytał projekt uchwały stwierdzającej, że w wyniku głosowania 

tajnego na Przewodniczącego Rady został wybrany radny Sławomir Młodawski,  

co odzwierciedla Uchwała Nr XVII/74/2025 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady 

Gminy Bliżyn. Dodał, że uchwały tej nie poddaje się pod głosowanie ponieważ wyboru 

dokonano w głosowaniu tajnym. 

Pan Sławomir Młodawski podziękował wszystkim za wybór i obdarzenie zaufaniem  

i z powierzonych zadań będzie się starał wywiązywać jak najlepiej. 

Pan Sławomir Młodawski w związku z wyborem na Przewodniczącego Rady Gminy Bliżyn 

złożył rezygnację z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bliżyn i zawnioskował  

o rozszerzenie porządku obrad sesji o punkt 5a. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

rezygnacji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bliżyn. Przyjęcie wniosku spowoduje zmianę 

w numeracji porządku obrad sesji. Nie zgłoszono żadnych uwag. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wnioskiem o rozszerzenie  porządku 

obrad sesji o punkt 5a. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bliżyn.  

Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych,  

głosów przeciwko – 0,  

głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym został on przyjęty przez Radę. 

Ad.5a 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bliżyn. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych,  

głosów przeciwko – 0,  

głosów wstrzymujących się – 0,  

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta przez Radę co odzwierciedla Uchwała  

Nr XVII/75/2025 w sprawie przyjęcia rezygnacji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Bliżyn. 

Po przyjęciu rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bliżyn  

Pan Sławomir Młodawski Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn złożył wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad sesji o punkt 5b. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bliżyn. 

Poinformował, że przyjęcie wniosku spowoduje zmianę w numeracji w porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady zacytował § 23 Uchwały Nr XXXII/195/2013 Rady Gminy Bliżyn  

z dnia 30 września 2013r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Bliżyn, który mówi,  

że „w przypadku odwołania z funkcji Przewodniczącego lub Wiceprzewodniczącego bądź 

przyjęcia rezygnacji przed upływem kadencji, rada na tej samej lub najbliższej sesji dokonuje 

wyboru na wakujące stanowiska.” 

Poprosił obsługę prawną urzędu gminy Panią Monikę Ceglińską o odniesienie się do tego 

punktu. Radczyni stwierdziła, że wyłonienie Wiceprzewodniczącego Rady Gminy jest zgodne 

z procedurami. 

Przewodniczący Rady przystąpił więc do głosowania nad wnioskiem o rozszerzenie  porządku 

obrad sesji o punkt 5b. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bliżyn.  

Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych,  

głosów przeciwko – 0,  

głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 5b 

Przystępując do wyboru Wiceprzewodniczącego Pan Sławomir Młodawski poinformował,  

że zgodnie z ustaleniami zawartymi w statucie gminy Rada wybiera jednego 

wiceprzewodniczącego. Wyboru dokonuje się bezwzględną większością głosów w obecności 

co najmniej połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym. W tej sytuacji 

bezwzględna większość głosów stanowi 8.  Zaproponował, aby powołana już Komisja 

Skrutacyjna przeprowadziła  wybory wiceprzewodniczącego rady. 

Komisja Skrutacyjna wyraziła zgodę. 

Przystępując do zgłaszania kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Bliżyn Radny 

Sławomir Ferencz zgłosił kandydaturę radnego Damiana Garbali, który jest dyrektorem 

szkoły w Skarżysku-Kam., cieszy się bardzo dużym zaufaniem społecznym i wysoką kulturą 

osobistą. 

Kolejną kandydaturę na Wiceprzewodniczącego Rady zgłosił Radny Zbigniew Domagała  

w osobie Radnej Anety Smulczyńskiej. Przedstawił ją jako osobę kompetentną, merytoryczną 

i odpowiednią na to stanowisko. 

Radni: Damian Garbala i Aneta Smulczyńska wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Więcej kandydatur na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy nie zgłoszono. 

Pani Monika Dobrowolska – Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej po raz kolejny zapoznała 

z procedurą głosowania. Wyjaśniła, że głosować można tylko na jednego kandydata, stawiając 

znak „x” w kratce obok jego nazwiska. Postawienie znaku „x” w kratce obok nazwisk dwóch 

kandydatów, dopiski lub skreślenia powodują nieważność głosu. Niepostawienie znaku „x”  

w żadnej kratce jest głosem ważnym wstrzymującym się. 

Po przeprowadzonym głosowaniu tajnym, obliczeniu wyników głosowania i sporządzeniu 

protokołu Pani Monika Dobrowolska odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej, z którego 

wynika, że głosów ważnych oddano 14. Zgłoszeni kandydaci otrzymali następującą ilość 

głosów: 
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Pan Damian Garbala – 8 głosów za, 

Pani Aneta Smulczyńska – 6 głosów za, 

W związku z czym Radny Damian Garbala został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy Bliżyn (protokół Komisji Skrutacyjnej w załączeniu). 

Pan Sławomir Młodawski odczytał projekt uchwały stwierdzającej, że w wyniku głosowania 

tajnego na Wiceprzewodniczącego Rady został wybrany radny Damian Garbala,  

co odzwierciedla Uchwała Nr XVII/76/2025 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy Bliżyn. Dodał, że uchwały tej nie poddaje się pod głosowanie ponieważ wyboru 

dokonano w głosowaniu tajnym. 

Pan Damian Garbala podziękował wszystkim za wybór, obdarzenie zaufaniem  

dodając, że z powierzonych zadań będzie starał się wywiązywać jak najlepiej. 

Ad.6 

Obecny na sesji Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego Pan Jerzy Żmijewski zabrał 

głos i podziękował za zaproszenie na obrady sesji rady gminy. Pogratulował wyboru na 

przewodniczącego i wiceprzewodniczącego wyrażając nadzieję, że współpraca będzie układała 

się pomyślnie. Życzył realizacji wszystkich zamierzeń i celów. Podziękował również panu 

wójtowi i radnym za środki finansowe przeznaczone na realizację budowy drogi w Sorbinie.  

Ad. 7 

Obrady sesji trwały od godz.1400 do godz.1545. 

Siedemnastą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Pan Sławomir Młodawski – Przewodniczący 

Rady dziękując wszystkim za udział w obradach sesji. 

 

 

Protokolant 

Anna Rokita-Cel 


